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 PROTOKÓŁ NR XVIII/20 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 21 lipca 2020 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 14 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XVIII Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Grażyna Kubiak, 

8. Radny Mirosław Nos, 

9. Radna Dorota Popławska, 

10. Radna Małgorzata Popławska, 

11. Radna Anna Petelska, 

12. Radna Monika Ratyńska, 

13. Radna Katarzyna Rogacz, 

14. Radny Andrzej Wysocki 

Nieobecna podczas stwierdzania quorum: Radna Iwona Kalinowska. 

(Listy obecności radnych, oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 
 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad XVII 

Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z ograniczeniami wprowadzonymi 

rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 29 maja 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych 

ograniczeń, nakazów i zakazów w związku z wystąpieniem stanu epidemii, w celu zminimalizowania 

zagrożenia w obradach rady uczestniczyć będą jedynie radni, Wójt Gminy oraz wskazani przez niego 

pracownicy Urzędu Gminy i gminnych jednostek organizacyjnych. W obradach nie będą uczestniczyć 

sołtysi oraz publiczność. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
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4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku. 

5. Pytania i wnioski radnych. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Przyjęcie protokołu obrad XVII Sesji Rady Gminy Gródek. 

8. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego 

porządku obrad? Następnie, wobec braku pytań i uwag poddał pod głosowanie jawne porządek obrad 

XVIII Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził iż porządek 

obrad XVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz, że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały 

zrealizowane. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu) 

Radna Anna Petelska zapytała czy zostało wykonane równanie drogi z Józefowa do Szacił? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że taka potrzeba została zgłoszona do Nadleśnictwa 

Waliły. Jest to droga typowo leśna więc jej naprawa zostanie wykonana w ramach współpracy z Lasami 

Państwowymi. Jeżeli jeszcze nie wykonano równania, ponowimy wniosek. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zgłosiło się 3 kandydatów na rachmistrzów, a ile jest 

niezbędnych do wykonania spisu? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że zgodnie z przepisami  2. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przekazania  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego  

w Białymstoku, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się 

do radcy prawnego Wojciecha Srockiego o omówienie tematu. 

Radca prawny Wojciech Srocki, wskazał że skarga w pierwszej części dotyczy kwestii 

wyprowadzania psów, a w drugiej części deratyzacji. Organ nadzoru Wojewoda Podlaski nie miał 

zastrzeżeń co do przedmiotowej uchwały, natomiast Prokurator Rejonowy niestety tak. Zgodnie  

z przepisami Prokuratura ma prawo skarżyć do sadu administracyjnego uchwały jednostek samorządu 

terytorialnego. Nie zgadzamy się ze stanowiskiem Prokuratury, dlatego wywiedziemy odpowiedź na tę 

skargę. Zgodnie z przepisami, niezbędna jest zgoda Rady Gminy na złożenie odpowiedzi na skargę, 

wyrażona w formie uchwały. 
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Przewodniczący Rady wobec braku pytań, poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora 

Rejonowego w Białymstoku. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie  

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora 

Rejonowego w Białymstoku, została podjęta jednogłośnie. 

(Uchwała Nr XVIII/167/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Prokuratora Rejonowego w Białymstoku, stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 5 

 Przewodniczący Rady powiedział, że dąb zasadzony w 2008 roku, w parku w Gródku, 

wysechł. W związku z tym, że pozostała pamiątkowa tablica, należałoby posadzić drzewo ponownie. 

Zauważył także, że zasadne jest wymienienie tablicy informacyjnej w Waliłach-Sacji dotyczącej 

odległości do Królowego Stojła. Obecnie, na tablicy widnieje odległość 1 km, a właściwa odległość to 

4 km. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odnośnie tablicy informacyjnej, odpowiedział, że należy 

wyjaśnić sprawę z Generalna Dyrekcją Dróg Krajowych, ponieważ to leży w kompetencji tej instytucji.  

Radna Monika Ratyńska powiedziała, że droga w Załukach, równoległa do tej asfaltowej jest 

bardzo zniszczona. Poza tym, jest tam ograniczona widoczność, nie widać nadjeżdżającego  

z naprzeciwka samochodu. Należy podsypać dziury i wykosić pobocze. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że przyjmuje wniosek. 

Radny Mirosław Nos zawnioskował o systematyczne wykaszanie całego zalewu  

w Zarzeczanach, łącznie z częścią przy brzozach. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że jest ustalony harmonogram wykaszania 

całego zalewu. Koszenie odbywa się 2 razy do roku. Jednakże, na prośbę radnego, postaramy się 

zrealizować ten wniosek. 

Radna Katarzyna Rogacz zawnioskowała o podsypanie zjazdu na cmentarz prawosławny  

w Królowym Moście oraz wyrównanie drogi w Pieszczanikach. Dodatkowo poinformowała, 

że mieszkańcy skarżą się na wyrzucanie śmieci przez wczasowiczów w Królowym Moście. Śmieci są 

wyrzucane do kontenera przy cerkwi oraz przy cmentarzu. 

Wójt Wiesław Kulesza odpowiedział, że Parafia powinna zorganizować stosowne oznaczenia 

dotyczące wyrzucania śmieci we wskazanych miejscach. Do przemyślenia jest także instalacja 

monitoringu. Został ustalony harmonogram opróżniania kontenera przy cerkwi w Królowym Moście  

w częstotliwości raz na tydzień. Pozostałe wnioski Radnej przyjmuję do realizacji. 

Radny Marek Antonowicz powiedział, że otrzymał informację o wycofaniu wieczornego 

kursu przewoźnika Voyager relacji Zabłudów-Michałowo-Gródek po godzinie 21.00. Mieszkańcy 

pracujący do godziny 21.00 mają problem z powrotem do domu. Czy istnieje możliwość poruszenia tej 

sprawy z  firmą Voyager, w celu przywrócenia kursu? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że sytuacja w której kurs staje się 

nieekonomiczny, powoduje w następstwie jego wycofanie. Przewoźnicy dają do zrozumienia że 
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oczekują dopłat. Najprawdopodobniej będą żądać partycypacji w kosztach. Natomiast trwają rozmowy 

z PKS Nova w celu ustalenia kursu wieczornego do Gródka przez Załuki. Prawdopodobnie również 

będziemy musieli dopłacić do takiego połączenia. 

Radna Małgorzata Popławska zapytała kiedy startują prace związane z przebudową ronda  

i jak będzie się odbywał ruch? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza wskazał, że przekazanie placu budowy nastąpi w tym tygodniu. 

Wykonawca zajmie się organizacją ruchu drogowego podczas prac. Najprawdopodobniej będzie to ruch 

wahadłowy. Wykonawca do końca tego roku chce zakończyć wszystkie prace i formalności związane  

z przebudową ronda i ul. Polnej. 

Radna Alina Gościk, w imieniu Pani sołtys sołectwa Wiejki Iwony Bilkiewicz podziękowała 

Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy i Dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury za udaną 

współpracę i pozytywne załatwienie spraw sołectwa Wiejki. Dodatkowo Radna zawnioskowała 

o modernizację drogi Wiejki – Jałówka, Podozierany – Jałówka. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza również podziękował za współpracę Pani sołtys sołectwa 

Wiejki. Odnośnie wniosku odpowiedział, że wspomniana droga jest drogą powiatową. Powiat 

zaplanował realizację przebudowy tej drogi w swoim harmonogramie. Na podstawie tzw. Trójstronnego 

porozumienia Michałowo-Gródek-Starostwo Powiatowe przewiduje się przebudowę drogi do Jałówki. 

Przy okazji spotkania ze Starostą, Radni zostaną poinformowani o zaplanowanych pracach dotyczących 

dróg powiatowych. 

Radny Jerzy Gryc poinformował, że ulice Pogodna i Słoneczna podczas opadów są 

rozmywane. Woda spływa na 2 posesje. Z kolei w okresie letnim bardzo się kurzy. Mieszkańcy boją się 

o stan swoich elewacji. Radny odniósł się także do wcześniej omawianej skargi Prokuratora 

Rejonowego w Białymstoku. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odnosząc się do skargi Prokuratora Rejonowego  

w Białymstoku, stwierdziła, że wszystkie wspomniane zapisy są ujęte w naszym Regulaminie, jedynie 

są zapisane w sposób bardziej formalny. Regulamin został także pozytywnie zaopiniowany przez 

Inspektora Sanitarnego. 

Radca prawny Wojciech Srocki wskazał, że do momentu rozpatrzenia skargi Prokuratora 

Rejonowego w Białymstoku uchwała będzie pozostawała w obrocie prawnym. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odniósł się do ukształtowania ulic Pogodnej i Słonecznej, 

powodującego zbieranie się wody. Jednym z rozwiązań jest podsypanie nierówności, jednakże nie 

wykluczone jest to, że woda będzie skierowana w innym kierunku i będzie spływać na inne posesje. 

Doraźnym rozwiązaniem jest budowa studzienki chłonnej, która zmniejszy problem. Jest to koszt około 

20 000 zł. W celu docelowego rozwiązania problemu, w pewnym momencie, trzeba będzie podjąć 

decyzję o przebudowie tych ulic, łącznie z kanalizacją deszczową.  

Radny Janusz Michał Cimochowicz powiedział, że podczas podejmowania decyzji  

o modernizacji dogi powiatowej powinno się brać pod uwagę kilka czynników. Między innymi to czy 

dana droga łączy miejscowości, czy łączy gminy, czy jest to droga dojazdowa do urzędów, lekarza bądź 

innych instytucji, czy trasą tą poruszają się autobusy komunikacji publicznej. W pierwszej kolejności 

właśnie takie odcinki dróg powinny być modernizowane. Radny powiedział, że ma nadzieję, że doczeka 

się modernizacji drogi, wiodącej  od drogi krajowej do Mostowlan. 

Odnośnie przejezdnych, Radny powiedział, że domki letniskowe powinny być obciążone 

opłatami za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Są też mieszkańcy, którzy opłacają wywóz 

śmieci, ale żadnych odpadów nie wystawiają. Należałoby te kwestie uregulować, zmieniając 

Regulamin. 
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że nie ma powodu, dla którego mimo opłat nie 

wystawiać śmieci do zabrania. Opłata jest ustalona i każdy kto złożył deklarację ma prawo wystawić do 

odbioru swoje śmieci, niezależnie czy będzie to jeden czy kilka worków. Odnośnie stawek opłaty za 

śmieci, proponuję aby temat ten omówić szczerzej na przyszłym wspólnym  posiedzeniu komisji.  

W mojej opinii największym problemem jest to, że wielu mieszkańców nie podaje prawdziwych danych 

w deklaracji. Oczywiście jest to problem dotyczący nie tylko naszej Gminy. Będziemy podejmować 

czynności wyjaśniające wobec osób deklarujących dane niezgodne ze stanem faktycznym. 

Co roku staramy się realizować przedsięwzięcia drogowe, dotyczące zarówno dróg gminnych 

jak i powiatowych. Jesteśmy dużą gminą i mamy wiele do zrobienia. Biorąc pod uwagę nasze warunki 

finansowania nie jest możliwe, aby zrealizować wszystkie wnioski dotyczące przebudowy dróg. Powiat 

białostocki jest największy w województwie podlaskim i również nie zawsze jest w stanie sprostać 

wszystkim potrzebom. Temat ten zostanie omówiony na przyszłym spotkaniu ze Starostą, który 

wyczerpująco odpowie na wszystkie pytania odnośnie inwestycji drogowych. 

Radna Dorota Popławska zapytała czy wyjaśniła się sytuacja odwodnienia na ulicy 

Michałowskiej? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że podjęto decyzję o przebudowie 

tj. podniesieniu krawężnika na ulicy Michałowskiej. Natomiast strona złożyła odwołanie i w związku 

z tym, sprawa wciąż  jest niezakończona. Oczekujemy na jej wyjaśnienie. Zanim decyzja nie stanie się 

prawomocna, Gmina nie powinna podejmować żadnych działań w tym zakresie, w tym czasie. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa dodała, że dopóki decyzja w tej sprawie nie stanie się 

prawomocna, Gmina nie powinna wykonywać żadnych czynności, ponieważ przedmiotem tego 

postępowania nie jest remont chodnika, a naruszenie stosunków wodnych na działce właściciela, który 

zarzuca, że przebudowa ulicy Michałowskiej i utwardzenie jej, spowodowało zaistnienie tej sytuacji.  

Radna Grażyna Kubiak powiedziała, że na ulicy Tartacznej w Waliłach-Stacji zbiera się duża 

kałuża, a woda wybija ze studzienki. Przy posesji nr 44 odpada kostka i tworzy się kolejna dziura. 

Utrudniony jest przejazd nawet bokiem. W dalszej perspektywie czasu spowoduje to zniszczenie 

nawierzchni drogi. Uważam, ze należałoby temu przeciwdziałać. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, ze zleci oczyszczanie studzienki Komunalnemu 

Zakładowi Budżetowemu. Przyjmuję ten wniosek do wykonania w przyszłości. Nie mamy zbyt wiele 

kanalizacji deszczowych na terenie gminy. Dotychczas rozwiązywaliśmy ten problem za pomocą 

studzienek chłonnych. Na terenie gminy są także miejsca, które wymagają regularnego wybierania 

wody. Zgłoszoną sprawę potraktujemy na chwilę obecną, jako wymagającą rozwiązania doraźnego. 

Zwracam się z prośbą o to, aby sprawy inwestycyjne omówić na odrębnym spotkaniu w momencie 

planowania budżetu na przyszły rok. 

Przewodniczący Rady wskazał, że wciąż istnieje problem handlu na terenach zielonych 

 na targowicy w Gródku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że zostały zamówione tablice informujące 

o zakazie handlu. Na tę chwile, problem został rozwiązany poprzez zagrodzenie terenów zielonych 

taśmą. Pracownik nadzorujący targowicę również został pouczony o tym, aby zwracać uwagę osobom 

rozstawiającym się na trawniku o zakazie handlu w tym miejscu.  

 

Ad. 6  

Radna Anna Petelska podziękowała za wykoszenie boiska i placu zabaw. 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag, ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XVII Sesji Rady Gminy Gródek. W związku 

z powyższym, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

że protokół z XVII Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XVIII Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji,  

a następnie zamknął obrady stwierdzając „ Zamykam obrady XVIII Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 11:22. 

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

5. Uchwała Nr XVIII/167/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku; 

6. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

7.  Potwierdzenie odbioru materiałów na XVII Sesję Rady Gminę Gródek; 

8.  Nagranie z obrad XVII Sesji Rady Gminy Gródek.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 Przewodniczący Rady 

 Protokołowała 

Wieczysław Gościk 

          Katarzyna Anchimowicz 

 


